

Subscriptions: Annual subscription rates for Volume 35 (2020) [April, August, December]: Institutional subscription rates, print and online: US \$245.00 in the USA, Canada, and Mexico; UK 177.00 + VAT elsewhere. Institutions, online only: US \$230.00 in the USA, Canada and Mexico; UK £168.00 + VAT elsewhere. POSTMASTER: Send address changes in the USA, Canada, and Mexico to: *Canadian Journal of Law and Society*, Cambridge University Press, Journals Fulfillment Department, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006. Send address changes elsewhere to *Canadian Journal of Law and Society*, Cambridge University Press, Journals Fulfillment Department, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006.

Abonnement: Prix de l'abonnement annuel au volume 35 (2020) [avril, août, décembre]: abonnement institutionnel, version imprimée et en ligne: 245.00 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique; 177.00 GBP + TVA pour les autres pays. Institutionnel, en ligne seulement: 230.00 \$ US aux États-Unis, au Canada et au Mexique; 168.00 GBP + TVA pour les autres pays. Prière d'envoyer toute correspondance relative aux abonnements institutionnels et les changements d'adresse à Cambridge University Press, One Liberty Plaza, 20th Floor, New York, NY 10006, USA, adresse électronique subscriptions_newyork@cambridge.org, pour les clients résidant aux États-Unis, au Canada et au Mexique. Les clients d'autres pays sont priés d'utiliser l'adresse: Cambridge University Press, University Printing House, Shaftesbury Road, Cambridge CB2 8BS, UK, adresse électronique journals@cambridge.org.

Canadian Law and Society Association: Membership in the Canadian Law and Society Association includes an individual subscription to the journal. To find out how to become a member please visit <http://acds-clsa.org/en/subscribe.cfm>

Association canadienne droit et société: La cotisation versée à l'Association canadienne Droit et Société donne droit à un abonnement individuel à la revue. Pour devenir membre veuillez svp visiter <http://acds-clsa.org/fr/subscribe.cfm>

Permissions information: All rights reserved. No part of this publication may be reproduced, in any form or by any means, electronic, photocopying, or otherwise, without permission in writing from Cambridge University Press. Policies, request forms and contacts are available at: cambridge.org/cls Permission to copy (for users in the USA) is available from Copyright Clearance Center <http://www.copyright.com>, email info@copyright.com.

Information sur les permissions: Tous droits réservés. La reproduction de cette publication, en partie comme en entier, n'est autorisée sous aucune forme ou aucun moyen, électronique, photocopié ou autre, sans la permission écrite de Cambridge University Press. Pour plus d'informations, les formulaires de demande et les coordonnées nécessaires, rendez-vous à l'adresse web suivante: cambridge.org/cls Le droit de copie (pour les utilisateurs aux États-Unis) peut être autorisé par le *Copyright Clearance Center* <http://www.copyright.com>, email info@copyright.com.

Advertising: To advertise in the journal email USAdSales@cambridge.org or telephone +1 (212) 337 5053 in the USA, Canada or Mexico; email ad_sales@cambridge.org or telephone +44 (1223) 325083 in the rest of the world.

Publicité: Pour tout publicité dans la revue, adresse électronique USAdSales@cambridge.org ou téléphone +1 (212) 337 5053 pour les clients résidant aux États-Unis, au Canada et au Mexique; adresse électronique ad_sales@cambridge.org ou téléphone +44 (1223) 325083 pour les clients d'autres pays.

Articles

Michael Molavi

Access to Justice and the Limits of Environmental Class Actions in Ontario

Marie Manikis and Jess De Santi

Punishment and Retribution Within the Bail Process: An Analysis of the Public Confidence in the Administration of Justice Ground for Pre-Trial Detention

Preston Jordan Lim

Parliamentary Debate as a Driver of Military Justice Reform in Canada

Étienne Roy Grégoire

Gouvernementalité extractive et autodétermination au Canada. Écosystèmes normatifs et charge critique de l'inter-normativité

Iyad Mohammad Jadalhaq and Luigi Russi

Finding Direction at the Edge of Law and Life: *Islamic Fiqh*, Correspondence, and UAE *Takāful* Insurance Regulation

Elena Marchetti and Debbie Bargallie

Life as an Australian Aboriginal and Torres Strait Islander Male Prisoner: Poems of Grief, Trauma, Hope, and Resistance

Maude Choko

L'ambivalence de la solidarité des artistes interprètes face à l'Union des artistes

Book Reviews / Compte rendus

Cambridge Core

For further information about this journal
please go to the journal web site at:
[cambridge.org/cls](https://www.cambridge.org/cls)



CAMBRIDGE
UNIVERSITY PRESS